
 امکان »شناورسازی« 
ساعات کاری و »دور کاری« والدین شاغل

براساس مصوبه ۲۸ اسفند ســال ۱۴۰۱ هیئت وزیران؛ به منظور حمایت از 
خانواده ها و کاهش دغدغه والدین شــاغل، شناورسازی ساعت شروع به کار 
یکی از والدین شاغل در دستگاه های دولتی که فرزند در مقاطع پیش دبستان 

و دبستان دارند، از تکالیف دستگاه های اجرایی است.
به گزارش ایســنا، این تسهیلات شــامل کارکنان زن سرپرست خانوار نیز 
می شــود. همچنین بر اســاس ماده )۸۴( قانون مدیریت خدمات کشوری، 
کارمندان دستگاه های اجرایی می توانند از سی روز مرخصی استحقاقی سالانه 
خود برای مدیریت بهتر امور خانواده بهره مند شــوند. علاوه بر این، آیین نامه 
دورکاری همچنان به قوت خود باقی است و در خصوص مشاغلی که قابلیت 
دورکاری دارند، قابل اجرا اســت. این اقدام در راستای افزایش آرامش خاطر 
والدین و فرزندان آن ها طراحی شده و دستگاه های اجرایی موظف به اجرای 
دقیق آن هستند. بنابر اعلام کانال تلگرامی معاونت ریاست جمهوری در امور 
زنان و خانواده، هدف از این مصوبه، اولویت بخشــی به رفاه خانواده ها و ایجاد 

تعادل بین زندگی شخصی و شغلی والدین شاغل است.

 ارائه آموزش های »مهارتی«
در کار سوادآموزی به بیسوادان

معاون امور آموزشــی سازمان نهضت سوادآموزی با بیان اینکه سال گذشته 
۹۲۰۰ ســوادآموز در مراکــز محلی یادگیری نهضت ســوادآموزی در حال 
آموزش بودند گفت: علاوه بر آموزش سواد پایه، حداقل ۱۰۰ ساعت آموزش 

مهارت های اساسی براساس نیاز سنجی به سوادآموزان ارائه شد.
غلامرضا بروجی درباره مراکز یادگیری محلی نهضت سوادآموزی گفت: مراکز 
محلی یادگیری با هدف ایجاد یک فرصت مضاعف برای ســواد آموزان است 
که علاوه بر باســواد شدن، مهارت های زندگی را نیز به آن ها بیاموزند یعنی 
مرکزی که بر حســب علاقه جمعیت هدف، قالیبافی، خیاطی، جوشکاری، 
کشاورزی را آموزش می دهد و این جذابیت باعث کاربردی شدن کار و عامل 
موثر در نگهداشت سوادآموزان در کلاس های سوادآموزی می شود.وی با بیان 
اینکه این مراکز در همه اســتان ها بر حسب اعلام نیاز معاونان سوادآموزی و 
داشــتن شرایط، با رعایت همه مســائل حقوقی و قانونی و ضوابط حاکم بر 
مراجع، مجوز تشکیل به آن ها داده می شود افزود: این مراکز بسیار در جذب 
جمعیت هدف و نگهداشت جمعیت هدف موثر است زیرا در این مراکز علاوه 
بر یادگیری ســواد پایه، سوادهای مهارتی هم آموزش داده می شود و با یک 
روش تلفیقی و ترکیبی علاوه بر سواد، مهارت های زندگی متناسب با علاقه 

ارائه می شود.
معاون امور آموزشی سازمان نهضت سوادآموزی با بیان اینکه افراد با آموختن 
ایــن مهارت ها در این مراکز مدرک دریافت می کنند ادامه داد: علاوه بر حل 
مشــکل اشتغال، سواد را هم می آموزند و علاوه بر دریافت گواهی با مراجعه 
به فنی و حرفه ای، گواهی گذرانــدن دوره را نیز دریافت می کنند.بروجی با 
بیان اینکه در فرازهایی از اساسنامه نهضت سوادآموزی آمده است که علاوه 
بر آموزش سواد خواندن و نوشتن و حساب کردن به جمعیت هدف، کارهای 
فرهنگی در جهت تحکیم آموزه های دینی و اعتقادی و تســلط آن ها به یک 
مهارت کاربردی تجهیز شــود تا به واسطه آن امرار معاش و زندگی بهتری 
داشته باشند گفت: در آخرین تعریف سواد آمده است که فرد بتواند تغییری 
در جهت بهبود زندگی خود ایجاد کند لذا فرد باســواد شــده قطعا زندگی 
بهتری خواهد داشت و سازمان نیز با توجه به رسالتی که دارد جمعیت هدف 

را به سمت تغییر در زندگی و بهبود زندگی پیش می برد.
به گزارش ایسنا، وی با بیان اینکه اساسنامه نهضت سوادآموزی تغییر خواهد 
کرد افزود: همه موضوعات در اساســنامه جدید پیش بینی شده که در آینده 
صرفا آموزش ســواد پایه را نداشته باشیم و شــاهد آموزش مهارت و سواد 
توامان باشــیم.معاون امور آموزشی سازمان نهضت سوادآموزی با بیان اینکه 
در بازنگری اساسنامه نهضت ســواد آموزی به سمتی پیش می رویم که در 
مــوازی کاری های اتفاق افتاده تجمیعی در جهت هم افزایی صورت گیرد تا 
شــاهد این باشــیم هر فردی در هر دوره از تحصیلات، مهارتی را بیاموزد تا 
معضل بیکاری کشور حل شود ادامه داد: سال گذشته تعداد ۹۲۰۰ سوادآموز 
در مراکز در حال آموزش بودند که علاوه بر آموزش سواد پایه، حداقل ۱۰۰ 
ســاعت آموزش مهارت های اساسی براساس نیاز سنجی به سوادآموزان داده 
شد.بروجی با بیان اینکه دستیابی به آموزش و سواد پایه حق همه مردم است 
اما تعدادی از این حق برخوردار نشــدند و امروزه با توجه به رشــد تحولات 
اجتماعــی، فرهنگی و اقتصادی و ظهور فن آوری های نوین، آموزش ســواد 
صرف نیاز این دسته از مخاطبان نیست اظهار کرد: راه اندازی مراکز یادگیری 
محلی،)که کانون هویت بخشی به فعالیت ها و برنامه های حوزه سوادآموزی 
است( برای رسیدن به اهداف سازمان )سرانجام بخشی بی سوادی( و برطرف 

کننده نیازهای روز جامعه کمک کننده خواهد بود.

بازی جدید مالک علاءالدین
برای عدم ایمن سازی 

طی روز گذشته پرده های سفید رنگی روی مجتمع تجاری علاءالدین نصب 
شــد که طبق گفته شهردار منطقه هیچ اقدامی برای ایمنی نیست و فقط 

بازی با افکار عمومی است.
 فرداد عدالتخواه شهردار ناحیه ۱ منطقه ۱۱ تهران گفت: پاساژ علاءالدین 
پایــان کار ندارد، تامین ۱۳۸۷ پارکینگ را به مدت ۱۳ ســال انجام نداده، 
تخلفات متعدد شهرســازی دارد، ناایمن است و سازه آن برای شهروندان و 
کسبه خطرناک است و کلکســیونی از تخلفات عدیده است.او افزود: هفته 
گذشته با فشار رسانه ها و اقدام شهرداری بر شفاف سازی و تبیین وضعیت 
این ساختمان، مالک در اقدامی سوال برانگیز پرده های مشکی که یک سال 
روی سازه را پوشانده بود برداشت و ظن اقدام برای ایمن سازی ایجاد شد، 
اما هیچ مراجعه ای به شــهرداری برای ایمن ســازی و اقدامی نشد تا اینکه 
روز گذشته شاهد پرده گذاری مجدد روی بنا بودیم و این بار با رنگ سفید.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، عدالتخواه گفت: آقای علاءالدین بازی با 
افکار عمومی را باید تمام کند و حقوق شــهر و شهروندان را محترم بداند و 
برای ملکش اقدام کند.ابن بازی های سیاه به سفید فقط برای این است که 
فشار اهالی رسانه را بی پاسخ نگذارد و بگوید در حال کار هستیم، اما اولین 
اقدام برای کار مراجعه به شــهرداری و اعلام همکاری برای ایمن ســازی و 
شروع عملیات تحت قوانین و رفع آسیب های چندین ساله به شهر و مردم 
است.معاون شهردار تهران حمیدرضا صارمی با بیان اینکه مالک علاءالدین 
خارج از کشــور است، گفت: مالک اعلام کرده وقتی برگشت در این زمینه 
صحبت می کند ما هم با نماینده مالک جلســه داشــته گذاشتیم و اعلام 

کردیم که اگر ایمن سازی نکند بدون شک »ملک را پلمب خواهیم کرد«.

تلاش برای تشکیل زنجیره تامین محصولات 
در سازمان مدیریت میادین تره بار

مدیرعامل سازمان مدیریت میادین میوه و تره بار شهرداری تهران از تلاش 
برای تشــکیل زنجیره تامین محصولات در سازمان مدیریت میادین تره بار 

خبر داد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان مدیریت میادین میوه و تره بار شهرداری 
تهران؛ مهدی بختیاری زاده با اشــاره به برنامه ریزی های سازمان برای راه  
اندازی زنجیره تامین محصولات گفت: این طرح با هدف کوتاه کردن دست 
واسطه ها و دسترسی مستقیم به تولیدکنندگان اعم از کشاورزان، دامداران 
و یا کارخانجات تولیدی محصولات فرآوری شــده اجرایی شــده است.وی 
با اشــاره به اینکه تعامل دســت اول با تولید کننــدگان محصولات غذایی 
توسط سازمان مدیریت میادین میوه و تره بار شهرداری تهران در حال انجام 
است، افزود: خوشبختانه تا کنون توانسته ایم بخش قابل ملاحظه ای از این 
کالاها را تامین و در در اختیار شهروندان در بازارها و میادین میوه و تره بار 

شهرداری تهران قرار دهیم. 
مدیرعامل سازمان مدیریت میادین میوه و تره بار شهرداری تهران ادامه داد: 
با توجه به تاکید شــهردار تهران مبنی بر کاهش قیمت محصولات مصرفی 
شهروندان در بازارها و میادین میوه و تره بار، ذخیره سازی این محصولات نیز 
انجام می شود تا بتوانیم با قیمت عادلانه ای به دست مصرف کننده برسانیم.

خانواده

آموزش

شهری

شناسایی و پوشش یارانه ای ۱۳۲ هزار 
کودک مبتلا به سوءتغذیه در ایران

رئیس ســابق دبیرخانه شــورای عالی سلامت و امنیت 
غذایــی با اشــاره به رصــد و پایش کــودکان مبتلا به 
ســوءتغذیه گفت: ۱۳۲ هزار کودک مبتلا به سوءتغذیه 
تحت پوشش قرار گرفته اند و وضعیت آنها رصد می شود.

به گزارش ایســنا، دکتر محمداســماعیل رئیس سابق 
دبیرخانه شورای عالی ســلامت و امنیت غذایی مطلق 
امروز در یک نشست خبری که در وزارت بهداشت برگزار 
شد، درباره مالیات بر کالاهای آسیب رسان گفت: انستیتو 
تغذیه نسبت به ضرورت برخورداری موادغذایی لازم در 
محصولات غذایی اقدام و آن را به شرکت های تولیدکننده 
موادغذایــی اعلام می کند. اگر شــرکت ها بــر مبنای 
توصیه های انســتیتو تغذیه اقدام کنند و موادغذای آنها 
شامل موارد توصیه شده باشد، مشمول مالیات نمی شوند. 
وی ادامه داد: برخی تولیدکنندگان نسبت به توصیه های 
انستیتو تغذیه بی توجه هستند؛ این محصولات با توجه 
بــه هماهنگی های به عمــل آمده بــا وزارت »صمت« 
مشــمول مالیات و منع تبلیغات شده و به عنوان کالای 
آسیب رسان لحاظ می شوند. معاون دبیرخانه شورای عالی 
سلامت و امنیت غذایی درباره سند امنیت غذایی گفت: 
شورای عالی سلامت و امنیت غذایی، سند امنیت غذایی 
کشور را تبیین کرده اســت. رئیس جمهور با استناد به 
ســند امنیت غذایی دستور داده است که کالاهای سالم 
افزایش قیمت نداشته باشند. همچنین ایشان به وزارت 
رفاه، وزارت اقتصاد و دارایی و ســازمان برنامه و بودجه 
دســتور داده است که اعتباری به منظور تامین کالاهای 
ضروری برای ۷ دهک پایین جامعه درنظر بگیرند. رئیس 
ســابق دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی با 
اشاره به میزان سوءتغذیه شدید کودکان کمتر از ۵ سال 
گفت: سال گذشته، یک بررسی درباره میزان سوءتغذیه 
کودکان انجام و مشــخص شد که ۱۳۲ هزار  کودک به 
سوءتغذیه شدید مبتلا هستند که براساس برنامه ریزی 
شــورای عالی ســلامت، این کودکان تحت پوشــش و 
کالابرگ قــرار گرفته اند و کالابــرگ دریافت می کنند. 

وضعیت آنها رصد می شود.

ابلاغ شیوه نامه بهداشتی برگزاری 
مراسم اعتکاف امسال

معاون بهداشت وزارت بهداشت، در نامه ای به معاونت های 
بهداشتی دانشــگاه های علوم پزشکی کشور، شیوه نامه 
بهداشتی برگزاری مراســم اعتکاف سال ۱۴۰۳ را ابلاغ 
کرد. به گزارش وبدا، در این ابلاغیه آمده است:با عنایت 
به برگزاری مراســم معنوی اعتکاف طبق آیین دینی و 
مذهبــی در روزهــای ، ۲6 و ۲۷ دی ماه ســال جاری، 
برنامه ریزی برای تأمین ســلامت معتکفیــن روزه دار و 
نمازگزاران محترم و نظارت بر رعایت شیوه نامه بهداشتی 
در برگزاری مراســم اعتکاف از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است.خواهشــمند است دســتور فرمایید با همکاری و 
هماهنگی با سازمان تبلیغات اسلامی، مطابق شیوه نامه 
بهداشــتی پیوست برنامه ریزی و اقدام مقتضی به عمل 
آمده و از نتیجه مرکز ســلامت محیط و کار این معاونت 

را مطلع نمایند.

هشدار جدی برای دخالت در امور زیبایی زنان
به تبلیغات فضای مجازی اعتماد نکنید 
عضو انجمن متخصصــان زنان ایران با هشــدار جدی 
پیرامون دخالت در امــور زیبایی زنان گفت: دخالت در 
امور زیبایی زنان توســط افراد غیر متخصص و در مراکز 
غیرمجاز، نیازمند رسیدگی نظارت دقیق و جدیت بیشتر 
است. به گزارش روابط عمومی انجمن متخصصان زنان 
ایــران، فرناز مشــیری با بیان اینکه امــروزه تبلیغات و 
اقدامات مداخله ای برای زیبایی زنان در نواحی مختلف 
بدن با گسترش فراوان در شبکه های اجتماعی و فضای 
مجازی روبرو اســت، افزود: متاسفانه برخی مردم فضای 
مجازی به خصوص اینستاگرام، تلگرام و برخی سایت ها 
را به عنــوان یک مرجع قابل اعتماد و اســتناد در امور 
زیبایی خــود انتخاب می کنند که این موضوع خطرناک 
خواهد بود.وی اظهار داشت: اگر چه به اعتقاد من انجام 
کارهای زیبایی در برخی افراد لازم و ضروری اســت اما 
اینکار نباید به هــر قیمتی صورت گیرد به خصوص که 
نظارت دقیق و مناســبی بر روند تبلیغات در شبکه های 
اجتماعی وجود ندارد.عضو انجمن متخصصان زنان ایران 
گفت: امروزه شاهد تبلیغات وسیع و هدفمند برای انجام 
تزریقات چربی، ژل، بوتاکس، لیفت با نخ و لیفت با انواع 
دستگاه های اختصاصی پوست در نواحی مختلف بدن به 
منظور جوانسازی هستیم که در مکان هایی غیر از مراکز 
درمانی و مراکز غیر مجاز مانند آرایشگاه ها ارائه می شود 
و اعتماد به آن می توانــد با پیامدهای غیر قابل جبرانی 
همراه باشد.دانش آموخته دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشــتی، گفت: شاید این مساله بتواند به عنوان یکی از 
راهکارهای تحکیم خانواده و تعلق خاطر بیشتر زوجین 
به یکدیگر باشــد چون هر چه احســاس روحی افراد به 
واســطه رسیدگی به مسائل ظاهری و زیبایی بهتر باشد 
نتایج خوب و اثر بخشی بهمراه خواهد داشت، »اما نه به 
هر قیمت!« مشیری ضمن تاکید بر سخنان مقام معظم 
رهبری، افزود: باید نســبت به هر اقدامی که از سســت 
شدن بنیاد خانواده جلوگیری می کند توجه داشت؛ یکی 
از ابزارهای تحکیم روابط زناشویی همین اقدامات زیبایی 
اســت اما به شــرطی که منبع ارائه دهنده این خدمت 
فرد قابل اعتمــاد و دارای تجربه و دانش کافی باشــد.

این جراح زنان با بیان اینکه مردم نباید در شــبکه های 
اجتماعی، فضای مجازی، آرایشــگاه ها و مکان هایی که 
فاقد هرگونه مجوز ارائه خدمات درمانی اســت به دنبال 
درمانگر خود باشــند، افزود: اعتماد کردن به بلاگرها با 
تبلیغات اینســتاگرامی که هیچ اعتمــادی به اصالت و 
صحت آن نداریم، اشتباه بزرگ و تهدید سلامت و زیبایی 
خواهد بود.مشیری گفت: شاهد تبلیغات وسیعی در مورد 
زیباسازی نواحی مختلف بدن بانوان و یا اقداماتی مانند 
لابیاپلاستی، سفید سازی کشــاله ران و پوست نواحی 
مختلف، تزریق ژل وچربی، کشــیدن نخ و جوانســازی 
در فضای مجازی هستیم که عواقب و پیامدهای جبران 
ناپذیری به همراه دارد؛ گاهی عواقب بد عمل کردن آنقدر 
شدید و وسیع است که شاید با هیچ راهکاری قابل رفع 
نباشد، پس خواهش می کنیم بیشتر هوشیار باشید.وی 
افزود: آســیب به نقاط حساس در نواحی زنانگی، آسیب 
به غدد لنفاوی و تخریب بافت و اختلال در خون رسانی و 
سیاه شدن بافت مورد نظر، خونریزی های وسیع در این 
نواحی، بخشی از عوارض مداخلات افراد فاقد صلاحیت 
در مکانهای غیر مجاز است.مشیری گفت: متاسفانه گاهی 
مواردی رخ می دهد که مجبوریم بخشی از اندام یک زن 
را بخاطر آســیب وســیع در اثر مداخله بــرای اقدامات 
زیبایــی، جراحی حذف کنیم، پس به بانوانی که با بهانه 
ارزان بودن به مراکز فاقد پزشــک و بدون مجوز درمانی 

می روند، هشدار جدی می دهیم.

سلامت
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اولین  برگردیم  ســال ۱۳۹۲  به  اگر 
مصوبه دولت حســن روحانی درباره 
مصوبه ای  بود،  ارومیه  دریاچه  احیای 
که تلاش داشت دریاچه را از خشک 
شــدن نجات دهد، حالا از آن روزها 
چیــزی حدود ۱۱ ســال می گذرد و 
وضعیت  همچنــان  ارومیه  دریاچه 
بهانه  همین  دارد، شــاید  اضطراری 
جهانگیری  اســحاق  تا  باشد  خوبی 
دریاچه  وضعیت  درباره  دیگر  یک بار 
ارومیه و اقدامات انجام شده صحبت 
کند، درباره ســخنان جهانگیری دو 
تردید وجود دارد یکی درباره اقدامات 
دولت سیزدهم درخصوص راه اندازی 
تونل زاب و دیگــری درباره تصمیم 
دولت مسعود پزشکیان درباره استانی 

کردن احیای دریاچه ارومیه.
جهانگیری به خبرآنلاین می گوید:»درباره 
دریاچه ارومیه باید بپذیریم که یک موضوع 
ملی اســت، این را هم باید بدانیم که اگر 
خدایی نکرده دریاچه ارومیه خشک شود 
حداقل زندگی ۱۰ میلیــون نفر را تحت 
تاثیر قرار می دهد، و چون آن دریاچه نمکی 
است ممکن است امکان زندگی را از مردم 
بگیرد. البته مردم سیســتان و بلوچستان 
هم گرد و غبار دارند و در شــرایط سختی 
زندگی می کنند اما پراکنده شــدن نمک 
جدا از سلامت انسان حتی می تواند رویش 

گیاهان را به خطر بیندازد.«
او بیان می کند: »یک عده از کارشناســان 
از اول گفتند نمی شــود دریاچــه را احیا 
کرد، خیلی هم روی نظر خودشــان اصرار 
داشــتند و به ما می گفتند که کار باطلی 
انجام می دهید، یک عده هم اصرار داشتند 
که از دریای خزر برای دریاچه ارومیه آب 
بیاوریم که بعد از بررســی ها منتفی شد. 
یک عده از کارشناســان هم نظر دیگری 
داشــتند که در واقع نظر غالب بود، نظری 
که به کمک دانشگاه ها و مشاوران خارجی 

تهیه شده بود، این گروه معتقد بودند باید 
آب مورد نیاز دریاچه ارومیه را با توجه به 
ظرفیت های موجود در همان حوضه آبریز 

تهیه کرد.«
جهانگیــری ادامه می دهــد: »عمدتاً باید 
در مصــرف آب صرفه جویی هایی صورت 
می گرفت، یا مثلًا باید در حوزه سد سازی 
توقف هایی انجام می شــد، درباره این ایده 
خیلی جلســه برگزار کردیم، خوبی ماجرا 
ایــن بود که مــا پذیرفتیم حل مشــکل 
دریاچه ارومیه ملی است، من الان تعجب 
کردم که آقای پزشکیان گفتند که مسئله 
دریاچه ارومیــه را به اســتانداری واگذار 
کردند، درحالی که دریاچه ارومیه موضوع 
ملی است و باید بالاترین مقام کشور آن را 
پیگیری کرد، لذا یا رئیس جمهور یا معاون 
اول باید رئیس ستاد باشند. آن دوران من 
رئیس ستاد بودم، این ستاد یک دبیر موجه 

بین المللی در سطح وزیر باید داشته باشد 
که این مسئولیت بر عهده آقای کلانتری 
بود، ایشــان هم قدری زبانش تند اســت 
ولی می ارزید که تحمــل کنیم که آقای 
کلانتری مسئولیت داشته باشد، خودشان 
هــم آذری بودنــد و مردم آن جا بیشــتر 
ارتباط می گرفتند، جلسات سختی داشتیم 

و کارهای خوبی انجام دادیم.«
معاون اول دولت هــای یازدهم و دوازدهم 
می گویــد: »یک بار در نوروز ســال ۹۷ یا 
۹۸ )دقیق خاطرم نیســت( با قایق داخل 
دریاچه رفتم و امیدوار شــدم که مشکل 
دریاچه دارد حل می شــود، اگر تونل زاب 
بهره بــرداری می شــد خیلی کمک  زود 
می کــرد، چراکــه واقعاً بخــش زیادی از 
کارهای تونــل تا اواخر دولت که ما بودیم 
تمام شده بود، اگر زود راه می افتاد حدود 
6۰۰ الــی ۷۰۰ میلیون متر مکعب آب به 

دریاچه می رساند.«
او درپاســخ بــه این که آیا انتقــال دولت 
سبب ساز متوقف شــدن پروژه شد؟ بیان 
می کند: »نمی دانم چرا، واقعا تعجب کردم 
که دولت آقای رئیسی به موقع کار را تمام 
نکردند، واقعاً برایــم ابهام انگیز بود، البته 
بعــد هم به منطقه نرفتم که متوجه دلیل 
راه نیفتادن تونل شوم، اما فکر می کنم که 
دریاچه ارومیه بایــد جزو اولویت های اول 

بحث های زیست محیطی کشور باشد.«
جهانگیری در پایان با اشــاره به مشکلات 
زیست محیطی می گوید: »البته متاسفانه 
مسائل زیست محیطی کشور خیلی حاد 
شده است، همین وضعیتی که امروز تهران 
و کلانشهرها تعطیل می کنند نشان دهنده 
همین وضعیت است، فکر می کنند تعطیل 
کردن هیچ خســارتی نــدارد درحالی که 

خسارت آن کم نیست.«

وزیر بهداشــت با تاکیــد بر لزوم 
هم خوانــی تعرفه های پزشــکی با 
ارایه  منظور  بــه  واقعی  هزینه های 
خدمــات با کیفیت، گفــت: مصوبه 

شــورای عالی بیمه برای تعرفه های 
پزشکی ۱۴۰۴ فعلا در حال کارشناسی 
است  بودجه  و  برنامه  ســازمان  در 
و هنوز نتیجه قطعی حاصل نشــده 

است.محمدرضا ظفرقندی درباره آخرین 
تشخیصی   - پزشکی  تعرفه های  وضعیت 
۱۴۰۴ گفت: مهم اســت کــه تعرفه ها با 
هزینه های تمام شــده و واقعی هم خوانی 
داشته باشــد؛ هر چه تعرفه ها پایین تر از 
قیمت واقعی و هزینه تمام شــده در نظر 
گرفته شــود، به معنــای کاهش کیفیت 
خدمات و کسری ارایه خدمت است؛ این 

موضوع روشن و مشخصی است.
وی افزود: بر همین اســاس نیز با توجه 
به رشــد قیمت ها، تورم کشــور و نیازی 
که حوزه ســلامت دارد تــا بتواند به روز 
هزینه ها را محاسبه کرده و کیفیت خوبی 
هم در درمان ارایه شود، در شورای عالی 
بیمه مصوبــه ای تصویب و به ســازمان 

برنامه و بودجه ارایه شد. 
اکنون نیز این مصوبه در سازمان برنامه و 

بودجه در حال کارشناســی است؛ چراکه 
این ســازمان نیز بر اساس منابع موجود 

باید بتواند تعرفه ها را تامین کند.
به گزارش ایســنا، وزیر بهداشــت ضمن 
تاکید بر لزوم تقویــت  بیمه های درمانی 
جهت پوشــش هزینه  خدمات سلامت و 
کاهش ســهم مردم در پرداخت ها، ادامه 
داد: در زمینه تعرفه های ۱۴۰۴ جلساتی 
داشــته ایم اما هنوز نتیجه قطعی حاصل 
نشــده و فعــلا در حال کارشناســی در 
ســازمان برنامه و بودجه است.ظفرقندی 
در پاسخ به سوال ایســنا درباره احتمال 
اعلام و ابلاغ تعرفه ها قبل از سال جدید، 
گفت: حتما باید همینطور باشــد؛ چراکه 
اصلا الــزام قانونی آن اســت که قبل از 
ارایه بودجه و تعیین تکلیف نهایی بودجه 

سالانه، تکلیف تعرفه ها نیز روشن شود.

وزیر آموزش و پــرورش به موضوع 
کلاس های جبرانــی دانش آموزان با 
آمده  پیش  تعطیلی هــای  به  توجه 
درخصوص  گفــت:  و  کرد  اشــاره 
برگــزاری کلاس های جبرانی پس از 
تعطیلات، در حال بررســی هستیم 
نیاز به برگزاری کلاس  داریم؛ پس  و 
از ارزیابی، تصمیم خواهیم گرفت که 
چه تعــداد کلاس های حضوری لازم 

است.
به گزارش ایســنا، علیرضــا کاظمی در 
جمــع خبرنگاران با اشــاره بــه اهمیت 
اجرایی ســازی سند تحول بنیادین گفت: 
برای اجرای این سند ۱۴۷ پروژه تعریف 
کرده ایــم که تضمین کننده اجرای آن در 

مدارس است.
بــرای هر یــک از این پروژه ها نقشــه و 
برنامه اجرایی مشــخصی تدوین شده و 
در حال پیگیری هســتیم.وی با اشاره به 
افزود: یکی  اجتماعی  اهمیت آسیب های 
از دغدغه هــای جدی مقام معظم رهبری 
آســیب های اجتماعی است که به عنوان 
یکی از بزرگترین تهدیدات کشور مطرح 

شده است.

بــه اعتقــاد مــن، تغییــرات فرهنگی و 
آسیب های اجتماعی در اذهان و باورهای 
دانش آموزان، مهم ترین مسیر نفوذ دشمن 

است.
وزیــر آمــوزش و پرورش با بیــان اینکه 
ایــن موضوع یکــی از اولویت های اصلی 
وزارتخانــه بــوده و در کنــار برنامه های 
اجرایی قرار گرفته است، درباره اقدامات 
این وزارتخانه برای مقابله با آســیب های 
اجتماعــی، ادامــه داد: در فــاز اول ۳۲ 
منطقه هــدف را انتخــاب کرده ایم تا از 
ظرفیت هــای درون دســتگاهی و برون 
دستگاهی اســتفاده کنیم و دانش آموزان 
و خانواده ها را توانمند ســازیم تا در برابر 

آسیب ها مقاوم باشند.
کاظمی با اشاره به چالش های موجود در 
ســبک زندگی و فضای آموزشــی امروز، 
گفت: دانش آموزان در معرض آسیب هایی 
قــرار دارند که هم از فضای مجازی و هم 
از تغییرات فضای حقیقی ناشی می شود. 
تــاب آوری دانش آمــوزان کاهش یافته و 
باید مهارت هــای لازم برای مقابله با این 
آســیب ها را به آنها و خانواده ها آموزش 

دهیم.

وی بــه کلاس های جبرانی دانش آموزان 
اشــاره کرد و افزود: درخصوص برگزاری 
کلاس های جبرانی پس از تعطیلات، در 
حال بررسی هستیم و نیاز به برگزاری این 
کلاس ها داریم. پــس از ارزیابی، تصمیم 
خواهیــم گرفت که چه تعداد کلاس های 

حضوری لازم است.
وزیر آموزش و پــرورش عنوان کرد: این 
وزارتخانه خود را مســئول می داند که در 
زمینه ناترازی هــای انرژی و آلودگی های 

موجــود، به کشــور کمک کــرده و در 
راســتای آســایش و رفاه دانش آموزان و 

خانواده ها گام بردارد.
کاظمی به نقش تشکل های دانش آموزی 
و دانشــگاه فرهنگیان در اجرای برنامه ها 
و سیاست های آموزشــی و تربیتی اشاره 
و اظهار کرد: تشــکل های دانش آموزی و 
برنامه های  تقویت  در  فرهنگیان  دانشگاه 
تربیتی و آموزشی می توانند نقش مهمی 

ایفا کنند.

زندگی ۱0 میلیون ایرانی در معرض تهدید است

بمب ساعتی دریاچه ارومیه

وزیر بهداشت تاکید کرد 

لزوم همخوانی تعرفه های پزشکی با قیمت های واقعی 

وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد

برگزاری کلاس های »جبرانی« برای دانش آموزان به دنبال تعطیلی ها

HMPV ویروس نوظهوری نیست آموزش زبان انگلیسی در کودکستان ها »ممنوع«
خراســان رضوی رئیس گروه مبارزه با بیماری های واگیردار دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد، گفت: ویروس HMPV، ویروس نوظهوری نیست و در جهان 

نظام مراقبت و شناسایی دارد.
زهرا نهبندانی در گفت وگو با ایسنا درخصوص ویروس HMPV، عنوان کرد: ویروس 
HMPV )human Metapneumovirus( با نام انســانی خوانده می شــود، زیرا 
ویــروس دیگری به نام متاپنوموویروس پرندگان )AMPV( نیز وجود دارد و ویروس 

HMPV به زیرگروه C این ویروس شباهت دارد.
رئیس گروه مبارزه با بیماری های واگیردار دانشــگاه علوم پزشکی مشهد، خاطرنشان 

کرد: ویروس HMPV تاکنون فقط مخزن انسانی داشته است. 
متاپنوموویروس انســانی یک RNA ویروس تک رشــته ای است که اولین بار توسط 
برنادت جی فن دن هوگن و همکارانشــان در هلند از ترشــحات ۲۸ کودک به روش 

RAP-PCR جدا شد.
وی با بیان اینکه از ژانویه ۲۰۱۵، یک طغیان )Outbreak( ناشــی از HMPV در 
چین در حال گســترش است، ادامه داد: ویروس HMPV، مسئول ۱۲ درصد موارد 
بیماری های تنفســی حاد تب دار در کودکان غیربستری در امریکا است؛ این ویروس 
توزیع جهانی دارد و در تمامی قاره ها قابل مشاهده است، همچنین، در مناطق معتدل، 
توزیع آن فصلی و در نیمکره شــمالی به همراه ویــروس RSV و آنفلوانزا، در اواخر 

زمستان و اوایل بهار شیوع می یابد.

رئیس ســازمان ملی تعلیم و تربیت کودک با بیــان اینکه آموزش زبان 
انگلیسی در کودکســتانها »ممنوع« اعلام شده است گفت: این موضوع را 

رصد خواهیم کرد و تذکرات لازم را خواهیم داد.
حمیدرضا شیخ الاسلام با بیان اینکه هزینه اجاره بها، نیروی انسانی طبق قانون کار، 
۲۰ درصــد امکانات و تجهیزات مصرفی، ۱۲ درصــد موارد مصرفی برای نوآموزان و 
۴ درصد سود موسســه باید در تعیین شهریه کودکستان در نظر گرفته شود گفت: 

سامانه خود اعلام شهریه خواهد کرد و کسی دخل و تصرف ندارد.
وی درباره دوره های گذرانده شده توسط مربیان کودکستان ها افزود: باید به استان ها، 
ادارات کل اســتان ها اطلاع رسانی شود، کارشناسان حضور دارند و اگر موارد خاصی 

باشد در ستاد پیگیری خواهد شد.
به گزارش ایســنا، رئیس ســازمان ملی تعلیم و تربیت کودک با بیان اینکه آموزش 
زبان انگلیسی در کودکستان ممنوع اعلام شده است اظهار کرد: این موضوع را رصد 

خواهیم کرد و تذکرات لازم را خواهیم داد.
وی تاکید کرد: کودکســتان ها حتماً باید مجوز و تعیین شــهریه را بالای سر درب 
مدیریت موســس یا بالای میز موســس نصب کنند، اگر برای سال آینده این مجوز 
را دریافت نکنند، در ســازمان و در سطح استان ها از فعالیت آن ها جلوگیری خواهد 
شــد.به گزارش ایسنا، اسامی کودکســتان های مجاز در سامانه کودکستان یاب قرار 

گرفته است.


